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Olympiakomitea & Paralympiakomitea
• Maaliskuussa molempien organisaatioiden hallitukset päättivät lähteä selvittämään tiiviimmän yhteistyön 

mahdollisuuksia, mukaan lukien organisaatioiden integraatio

• Asiasta tehtiin yhteinen tiedote maaliskuun lopussa

• Tavoitteena: tiivistämme entisestään yhteistyötämme, jotta pystymme

• Yhä paremmin auttamaan suomalaisia liikunta- ja urheilujärjestöjä onnistumaan työssään

• Edistämään kaikkien suomalaisten liikuntaa, hyvinvointia ja toimintakykyä yhä vaikuttavammin; ml. niiden, jotka kohtaavat 
merkittäviä esteitä 

• Hyödyntämään osaamisemme ja resurssimme yhä paremmin ja siten tuottamaan jäsenillemme, olympia- ja paraurheilijoille, 
verkostoillemme ja kansalaisille entistä parempia palveluja 

• Tavoitteenamme on yhteinen tapa toimia palvelujärjestöinä, joka löydetään käytännön tekemisen kautta arjessamme 
– jokainen työyhteisön jäsen on mukana

• 21.5. molempien organisaatioiden luottamusjohto sekä operatiivinen johto tapasivat ja sopivat selvityksen 
jatkoaskeleista

• 21.5.-22.5. selvitykseen liittyen tehtiin benchmark-matka Hollantiin

• Selvitykseen kuuluvia elementtejä: henkilöstön kyselyt, Kihun tutkimus, Paraurheilun arviointi, oma arviointi mm. 
Kisaprosesseista sekä huippu-urheilusta laajemmin, yhteistyösopimuksen uudelleen määrittely



Yhteenveto Hollannin benchmarkista 22.5.2024  
• Ulkoisesta ja ns. brändin näkökulmasta kattojärjestöt ovat integroituneet vahvasti osaksi yhteistä TeamNL –brändiä 2016 

alkaen

• NOC*NSF on liikunnan ja urheilun sisäinen brändi, jota he eivät käytä ns. urheilun ulkopuoliselle yleisölle

• Para on integroitunut täysin osaksi NOC*NSF –kokonaisuutta

• Toimivat hallinnollisesti yksillä säännöillä

• Lähtökohtaisesti kaikki prosessit halutaan valmistella yhteisesti, mutta ottaen aina huomioon paran erityispiirteet. Paraan
keskittyvät asiantuntijat toimivat myös aktiivisina ”muistuttajina”,

• Tietyissä asioissa olemme integraatiossa huomattavasti Hollantia edellä

• Para sisältää ainoastaan Paralympics-urheilun, eikä lainkaan muuta vammaisurheilua tai Special Olympics –kokonaisuutta. 

• Myös kuurot ovat erillään, mutta jäseniä. Hollannissa on lisäksi noin 20 vammaisurheiluorganisaatiota, jotka eivät linkity keskusjärjestöön 
millään tavalla

• Lajiliittotasolla integraatio on hyvin vastaava kuin Suomessa. Muutamat ei-integroituneet lajit muodostavat yhden multi-sport –
organisaation, joka on NOC*NSF:n jäsen

• Hollannissa paraurheilussa on todella vahva fokus urheilumenestykseen ja inkluusion voi nähdä olevan toissijainen. Tavoitteena 
alkaa keskittyä enemmän ”prosessiin ja matkaan urheilijaksi kuin varsinaiseen menestykseen”

• Onnistuneet hyvin myös alueellisesti: aktivoivat kuntien kautta alueen vammaisia urheiluharrastusten pariin.

• Yhteenveto: Onnistuvat todella hyvin brändityössä ja näyttävät ulospäin todella yhtenäiseltä. Ovat tekemisessä hyvin 
yhtenäisiä myös Paralympia-Olympia –lajien välillä. Käytännön tasolla integraatiossa vielä paljon tekemistä.



Nykytilan kuvaus – miten henkilöstöt kokevat 
yhteistyömme

• Teimme loppukesän aikana kyselyn molemmille henkilöstöille siitä, millaista yhteistyö tällä hetkellä on, missä sitä 
voisi syventää ja onko asioita, joissa yhteistyö ei toisi lisäarvoa

• Kyselystä nähtiin, että yhteistyötä tehdään nyt jo laajasti

• Lausunnot (mm. liikuntapaikkarakentaminen) ja Edunvalvonta 

• Paljon yhteistyötä yhdenvertaisuuden edistämisessä (Et ole yksin, Whistleblow, Paran neuvontaa OK:lle)

• Suomisport (tätä voisi edelleen tiivistää, mm. Sporttihaku)

• Muutamia yhteisiä kumppanuuksia ja mm. Urheilugaala

• Tähtiseuraohjelma

• LLE:ssä yhteistä sparrausta

• Pientä yhteistä yleishallinnollista yhteistyötä

• Yhteistyö paralympialaisten toteuttamisessa / huippu-urheilu (seuraavalla kalvolla enemmän)

• Säännöllistä juridista neuvontaa OK:lta Paralle 

• Paraurheilu integroituminen urheiluakatemiatoimintaan sekä urheiluoppilaitoksiin, yläkoululeiritys

• Paravalmentajia mukana tulevaisuuden huippuvalmentajat prosesissa



Huippu-urheilu ja kisaprosessi

• Syksyllä 2024 on päätetty keskittyä huippu-urheilussa tapahtuvaan yhteistyöhön ja kisaprosessiin

• Syyskuussa julkaistu paraurheilun arviointi antaa yhteistyölle suuntaviivoja:

o Paraurheilussa rooleja on monilla organisaatioilla, muun muassa Olympiakomitea, Paralympiakomitea, OKM, lajiliitot

o Jakautunut malli, jossa monilla organisaatiolla on tehtävänsä, ei ole sinänsä huono, vaan ennemminkin roolien epäselvyys ja 
puute. Lisäksi roolijaon ja vastuiden viestiminen on ollut puutteellista. 

o Osaaminen ja yhteistyö on henkilöitynyt; monilla lajiliitoilla ei ole paraurheilua toimintasuunnitelmissa ja strategioissa, vaan 
nimetyt henkilöt hoitavat asiaa. 

o Paralympiakomitealla on aikeita profiloitua lajiliittojen integraation tukeen ja arviointiin, sisältäen rekrytoinnin toimenpiteet

• Paraurheilun arviointi huomioidaan tarkkaan, kun HU-yhteistyötä kehitetään jatkossa

• Paralympialaisten kisaprosessissa on kehitettävää; miten yhteistoiminta organisoidaan, jotta järjestelyt ovat sujuvat

o Olympiakomitean huippu-urheiluyksikkö on vastannut joukkueen lähettämisestä, Paralympiakomitea kotimaan tiimistä, 
viestinnästä ja vierasohjelmasta

o Syksyn 2024 aikana valmistellaan uutta yhteistyösopimusta, jossa aiempi palaute huomioidaan



Miten eteenpäin?

• Huippu-urheilun ja kisaprosessien tarkempi analyysi ja sovittavat toimenpiteet

• Kihun selvityksen valmistuminen, läpikäynti ja toimenpiteet

• Yhteistyösopimuksen neuvottelu ja toimenpiteet 

• Kaikesta materiaalista tarvittavat yhteenvedot ja esitykset molempien organisaatioiden hallituksille
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